
   J.nr. 2011-218-0081

   Dato: 7. november 2011

Til

Folketinget - Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 15 af 10. oktober 
2011. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Dennis Flydt-
kjær (DF).

(Alm. del).

Thor Möger Pedersen

/Thomas Larsen

                         

Skatteudvalget 2011-12
SAU alm. del , endeligt svar på spørgsmål 15
Offentligt



Side 2

Spørgsmål: Har ministeren gjort sig overvejelser om, hvorvidt en afgiftsforhøjelse på ciga-
retter vil ramme socialt skævt, da der er flere rygere blandt de svagest stillede?

Svar: Regeringen lægger vægt på at begrænse uligheden. Og samtidigt har regeringen en 
ambitiøs sundhedspolitik.

Den samlede effekt af skattereformen og skattefinansieringen skal have en rimelig socialba-
lance.

Regeringen er opmærksom på fordelingsvirkningerne af forskellige afgifter herunder afgif-
ter på tobak, og vil tage hensyn hertil ved sammensætningen af den samlede politik, således 
at resultatet er en rimelig social balance og en begrænsning i uligheden.


